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Rijeka, 17.02.2022. 
 

    
ZAPISNIK S 32 sjednice VIJEĆA MJESNOG ODBORA CENTAR - SUŠAK 

održane  17 veljače 2022. godine (četvrtak) u 19.30 sati u prostorijama mjesne 
samouprave, Ružićeva 14 

 
 
 

 Prisutni: 
- Mirjana Vasić, Ivanka Smojver, Suada Šahini, Nives Borozan 
- Robert Baus, tajnik MO 

 
Predsjednica VMO Mirjana Vasić predložila je sljedeći 
 

DNEVNI RED 
 

 
 

1. Prijedlog promjene načina financiranja malih komunalnih akcija – informacija sa sastanka 
predsjednika vijeća mjesnih odbora i predstavnika Grada Rijeke održanog 09.02.2022.  

2. Problematika parkiranja uz mjesečnu parkirnu karticu za stanare – zamolba dijela stanara 
ulice Račkoga 

3. Komunalna pitanja 
4. Razno 

 
Koji je jednoglasno prihvaćen. 
Zapisnik s 31. sjednice jednoglasno prihvaćen. 
 
AD 1 
 
        Nakon što je tajnik MO upoznao vijećnice sa sadržajem prijedloga izmjena načina financiranja 
komunalnih prioriteta (malih komunalnih akcija) i po provedenoj analizi i raspravi, Vijeće MO je 
usvojilo sljedeće zaključke: 
 
1. Vijeće u bitnome podržava predložene promjene jer ocjenjuje da će se novim sustavom 
sredstva prikupljena od građana po osnovi naplaćene komunalne naknade za stambeni i garažni 
prostor  raspodjeljivati na pravedniji i svrsishodniji način, uzimajući za to one elemente i kriterije koji 
jesu bitni za raspodjelu sredstava, a isključujući one koji u kontekstu malih komunalnih akcija to nisu. 
2. Vijeće razumije i prihvaća iskazane potrebe Grada za dodatnu redistribuciju dijela sredstava 
prikupljenih od građana od komunalne naknade za pojačano održavanje i kvalitetnije upravljanje 
nekim od osnovnih komunalnih infrastrukturnih elemenata (prometnice, javna rasvjeta i sl.), te 
davanje većih ovlasti stručnim službama i ovlaštenim gradskim trgovačkim i komunalnim društvima 
u utvrđivanju prioriteta njihova rješavanja. Ocjenjujemo, međutim da u do sada prezentiranim nam 
materijalima nije pridata dovoljna pozornost planiranim procedurama iz kojih bi se vidjela aktivna 
uključenost vijeća mjesnih odbora u definiranju tih prioriteta, a što nikako ne bi smjelo izostati. 



3. Vijeće vrlo važnim smatra i da se u nekom gradskom aktu jasno definiraju načini participacije 
mjesnih odbora u kreiranju komunalne politike na njihovom području za one zahvate koji se ne mogu 
svesti pod „male komunalne akcije“ već bi spadale u one „veće“ za koje je potrebna složenija 
imovinsko-pravna priprema i/ili veća financijska sredstva i koja se financiraju s drugih razdjela 
gradskog proračuna (npr. gradnja novih dječjih igrališta, izgradnja nogostupa, uređenje novih javnih 
površina, parkirališta i sl.). Ovaj element – a koji je po nama i važniji od malih komunalnih akcija - do 
sada je potpuno izostao barem kad je riječ o struktuiranom pristupu.  

Naime, Vijeće ocjenjuje da je dio ovih pitanja do sada rješavao se kroz sustav malih 
komunalnih akcija, a što se sada pokazalo neodrživim. Istovremeno, potrebe mjesnih odbora za 
takvim zahvatima, naravno, nisu nestale. Smatramo stoga da sama promjena u dijelu malih 
komunalnih akcija bez promjene u pristupu Grada u planiranju i financiranju onih „većih“ a koje su 
važne za svakodnevni život i rad stanovnika na mjesnoj razini u perspektivi mogu samo voditi ka 
pojačanom nezadovoljstvu velikog broja vijeća mjesnih odbora, a naročito onih koji za takve zahvate 
imaju znatne realne potrebe.  

     
 
 
AD 2  
 
          Tajnik MO upoznao je Vijeće s peticijom dijela građana iz ulice Račkog i Trsatskih stuba koji 
traže da im se ponovno omogući parkiranje s povlaštenom parkirnom karticom na parkiralištima 
Školjić „kod bazena“ i Vodovodna ulica, a što im je prema obavijestima koje su nedavno primili od 
„Rijeka plusa“ onemogućeno. Ponuđena parkirališta u tzv. zoni Istok (npr. Brentinijeva, Delta…) 
stanari smatraju neadekvatnim zbog udaljenosti od stanova. 
        Nakon analize zahtjeva i po provedenoj raspravi, Vijeće je usvojilo sljedeće zaključke: 
 

        ¸1. Vijeće MO u cijelosti podržava ovakav stav i zahtjev stanara, neovisno o tome što „Rijeka 

plus“ kao formalnu podlogu za ovakav pristup možda ima u Odluci o načinu korištenja javnih 
parkirališta od 10. rujna 2019. godine gdje su (iako to taksativno nije navedeno) stanari ulice 
Račkoga i donjeg dijela Trsatskih stuba valjda svrstani u zonu Istok, pa su im je i na javnim 

parkiralištima te zone omogućeno parkiranje uz povlaštenu karticu. 
 2. Ovaj stav Vijeće temeljim na tome što je upravljanje javnim parkiralištima u svoj biti gradska 
komunalna usluga i koja bi se, kao i sve ostale komunalne usluge, trebala zasnivati na sljedećim 
postulatima: supsidijarnosti (obavljanje komunalnih djelatnosti i isporuke komunalnih usluga 
osigurava se na razini koja je najbliža korisnicima.),  univerzalnosti i jednakosti pristupa (pristup, 
dostupnost i korištenje komunalnih usluga osigurava se svim korisnicima pod jednakim i 
nediskriminatornim uvjetima.), a u konkretnom slučaju naročito prilagodljivosti (isporuka 
komunalnih usluga obavlja se na način i pod uvjetima koji su prilagođeni potrebama lokalne 
zajednice.). 
         3. Vijeće je mišljenja smo da onemogućavanje stanarima ulice Račkoga i Trsatskih stuba da 
koriste uz povlaštene uvjete najbliža javna parkirališta, ali koja se narečenom Odlukom nisu našla u 
„njihovoj“ zoni stanovanja ne slijedi niti jedan od gornje navedenih principa, pa smatra da im se to 
iznova treba omogući.ti 

       4. Vijeće je također mišljenja da bi navedenu Odluku o načinu korištenja javnih parkirališta u 

cijelosti trebalo redigirati jer ona u mnogim svojim dijelovima jednostavno nije „životna“, nije 

prilagođena stvarnim potrebama lokalne zajednice i njihovih stvarnih stanovnika. (npr. javna 

parkirališta Školjić kod bazena i Vodovodna svrstana u zonu Sjever, jednako kao i npr. parkiralište 
na šetalištu Vladimira Nazora – na karti Vodovodna i šetalište Vladimira Nazora možda izgledaju 
blizu, a što nema nikakve veze sa stvarnom situacijom na terenu. S druge strane, parkiralište Školjić 
otok, udaljeno niti 20 m od Školjića bazen i Vodovodne je u zoni Centar 

5. Obzirom na navedeno, Vijeće  ocjenjuje da su „granice“ između zona u Odluci, naročito u dijelu 

užeg i šireg centra grada (a u koji najvećim dijelom spada i područje MO Centar-Sušak) postavljene 
dijelom voluntaristički, uz nedovoljno sagledavanje stvarnog stanja na terenu i prometnih tijekova i 
posljedično nepotrebnog umanjivanja mogućnosti znatnog broja stanovnika mjesnog odbora da 
koriste usluge javnih parkirališta na način koji je prilagođen njihovim stvarnim potrebama. 

   
  
 



AD 3 i AD 4 
 
       Kako pod ovim točkama nije bilo rasprava uz operativne zaključke Vijeća, predsjednica VMO je 
u 20:30 zaključila sjednicu. 
 
        
     
 
 
Zapisničar:                                                                                                za VMO 
Tajnik MO                                                                                             Predsjednica    
Robert Baus                                                                                         Mirjana Vasić 
 
 


